
 مناظره نبود
 شب نشینی پیرمردها بود!

بالاخــره اولیــن برنامه رســمی بــرای رویارویی 
نامزدهای ششــگانه تحت عنوان »مناظره« باهزار 

بدبختی  برگزار وپخش شد.
قبــل از این که بخواهیم بــه ماهیت برنامه پخش 
شــده بپردازیم با کمک گرفتــن از فرهنگ لغت 
فارســی ببینیم معنی ومفهوم مناظره چیســت؟ 
در چنــد فرهنگ لغت معتبر آمده اســت، مناظره 
یعنی:»جــدل، مباحثه، مجادلــه، مباحثه کردن، 

مطارحت و...«
حــال که معنــی مناظره را از منظر دســتور زبان 
فارســی فهمیدیم، آنچــه که مردم دیدنــد را آیا 
می شود مناظره نامید؟ آیا این گپ و گفت نامزدها، 
بیشتر به »شب نشینی« شباهت داشت یا مناظره؟
بنظر نگارنده این برنامه کسل کننده که تا پاسی از 
شب ادامه داشت، آن چیزی نبود که افکار عمومی 

انتظار داشت!
لطفا و لطفــا آن چیزهایی که هــواداران نامزدها 
از زبــان آن ها در فضای مجازی منتشــر کرده و 

می کنند بحساب مردم و جامعه نباید گذاشت.
چرایــی این مهــم را باید در این مورد جســتجو 
کرد که نامزدهــا به گونه ای حرف زدند که انگاری 
»ســال های سال در ایران نبودند و از مدیران ارشد 

و تراز اول کشورهم نبودند!
نامزدهای ششــگانه به گونه ای طلبکارانه ســخن 
گفتنــد که »انــگاری خودشــان از بانیــان وضع 
موجود« نبوده و نیســتند! و از سرزمین های دیگر 

به ایران آمده اند!
مباحث تکــراری، حرف هایی که دردی از دردهای 
مــردم را دوا نمی کند، شــعارهای توخالی و فاقد 
ضمانت اجرایی که مردم زیاد شنیده اند »شاه بیت 
و کلیدواژه« این مثلا مناظره بود که عملًا نتوانست 
آنچه که مدنظر افکار عمومی و دلیلی برای تهییج 

و برانگیختن آنان باشد انعکاس دهد.
بنظر می رســد اگر قرار اســت که مناظره ها بدین 
منوال پیش برود قطعا آنچه که مدنظر است حاصل 
نشــود و لذا صدا و ســیما باید در شکل و ماهیت 
مناظرات تغییرات اساسی ایجاد نماید تا دغدغه ای 
که برای مشارکت هر چه بیشتر آحاد مردم مدنظر 

است از بین برود.

 اطلاعیه دفتر رهبر انقلاب 
درباره برخی نقل قول های انتخاباتی

دفتــر مقام معظــم رهبری با اشــاره بــه برخی 
نقل قول های غیرمستند از رهبر انقلاب و مسئولان 
دفتــر ایشــان در رقابــت انتخاباتــی نامزدهای 
ریاست جمهوری، طی اطلاعیه ای خاطرنشان کرد: 
نقل قول های غیرمستند و یا برداشت های شخصی 

فاقد اعتبار است.
متن اطلاعیه دفتر مقام معظم رهبری به این شرح 
است: در روزهای اخیر مشاهده شده است که برخی 
از نامزدهای محترم انتخابات ریاســت جمهوری و یا 
اعضای ستاد و افراد منتسب به آنها در اظهارنظرها 
و موضع گیری ها، نقل قول هایی ناقص و یا نادرست از 
رهبر انقلاب اسلامی و یا مسئولان دفتر معظم له بیان 
کرده اند. اعلام می دارد هرگونه نقل قولِ غیرمســتند  
به اسناد موجود و مکتوب از بیانات و اظهارنظرهای 
رهبر معظم انقلاب اســلامی و اکتفا به برداشتهای 
شخصی و دریافت های شفاهی از بیانات ایشان و یا 
مســئولان دفتر معظم له فاقد اعتبار و استناد است. 
انتظار می رود همگان نســبت به این موضوع توجه 

لازم را داشته باشند و از تکرار آن پرهیز شود.

تأکید جامعه روحانیت بر اجماع 
نامزدهای انقلاب بر یک فرد

عضو شــورای مرکزی و سخنگوی جامعه روحانیت 
مبارز با اشــاره به عملکرد شــهید آیت الله رئیسی، 
تأکید کرد: نظر جامعه روحانیت این است که میان 
نامزدهای جبهۀ انقلاب روی باقی ماندن یک نامزد 

اجماع و وفاق صورت گیرد.
حجت الاســلام غلامرضا مصباحی مقدم در گفت وگو 
با تســنیم با بیان اینکه روز شــنبۀ گذشته، شورای 
مرکزی جامعــه روحانیت مبارز با حضــور آیت الله 
موحدی کرمانــی، رئیــس جامعــه و رئیس مجلس 
خبرگان رهبری تشکیل جلســه داد، گفت: در این 
جلسه با بررسی شرایط انتخابات، به این جمع بندی 
رسیدیم که تقسیم آراء و تعدّد نامزدها در جبهۀ انقلاب 
ممکن است آثار مخرّبی داشته باشد. لذا توصیه این 
است که نامزدهای جبهۀ انقلاب و هواداران شان حتماً 
منافــع ملی را بر منافع گروه ها ترجیح بدهند و روی 
یک فرد واحد به اجماع برســند. اگر چنین اجماعی 
رقم بخورد، این امید هســت که نتیجۀ این انتخابات 
به نفع جبهه انقلاب رقم بخورد و راه شــهید رئیسی 
اســتمرار پیدا کند. وی با یاد شــهید آیت الله رئیسی 
به تشــریح مزیت های راهبردی ایجاد شده در دوران 
ریاســت جمهوری وی پرداخت و اضافه کرد: ما شاهد 
بودیــم که در این دوران هماهنگی بین رئیس جمهور 
و رهبری نظام در شرایط بسیارعالی تحقق یافت. رهبر 
معظم انقلاب در این دوران سه ساله از این مسئله بسیار 
خشنود بودند که جبهۀ انقلاب توانسته رئیس جمهوری 
معرفی کند که با اخلاص و تلاش و تدبیر موفق شود 
رضایت عمومی مــردم را جلب کرده و خط انقلاب را 
حاکم کند. ما می خواهیم این مســیر در برابر جبهۀ 

استکبار و صهیونیسم با قدرت پیش برود. 

نکته سنج!

اولیــن مناظره انتخاباتــی کاندیداهای انتخابات ریاســت 
جمهوری نتوانســت انتظارات را بــرآورده کند تا جایی که 
به باور برخی تحلیل گران، نامزدها به جای پاســخ دقیق و 
جزیی به سوالات، به کلی گویی بسنده کرده و همین روند، 
مناظره را کسالت بار کرد که از حوصله مخاطبان خارج بود.
نخســتین مناظره چهاردهمیــن دوره انتخابات ریاســت 
جمهــوری برگزار شــد؛ مناظره ای با موضــوع اقتصادی و 
حول مباحثی همچون برنامه هفتم توسعه، رشد اقتصادی، 

مردمی سازی اقتصاد و مهار تورم.
روند برگزاری مناظره در سه بخش با طرح سوالات متعدد 
کارشناســان انجام شد که هر کاندیدا در نهایت باید در 24 
دقیقه به این سوالات پاسخ می داد؛ فرصت کمی که بهانه ای 
به دســت کاندیداها داد تا به درســتی و دقیق به سوالات 

پاسخ ندهند و به کلی گویی بسنده کنند.
انتظار می رفت نقش مجری مناظره هم فراتر از فردی باشد 
که تنها مســئول گرفتن زمان صحبت های کاندیداهاست و 
حداقل به آنها برای صحبــت در موضوع تذکر می داد کما 
اینکه برخی کاندیداها در مواردی نه تنها به سوالات پاسخ 
ندادند که به طرح مباحث دیگری خارج از موضوع مناظره 
پرداختند گویی اینکه آنها به مناظره تنها به عنوان تریبونی 

برای بیان دیدگاه های خود نگاه می  کنند.
در همین زمینه قاسم روانبخش نماینده قم به ایسنا گفت: 
برخی نامزدهــا در چارچوب بحــث نمی کردند همچنین 
برخی از آن ها عجله داشتند که وارد مباحث سیاسی شوند؛ 
انگار این کاندیداها توجه نداشــتند که هنوز چهار مناظره 
دیگر باقــی مانده و می توانند در مناظــره دیگری به بیان 

دیدگاه های سیاسی خود بپردازند.
ابراهیم رضایی نماینده دشتســتان نیز به کسالت آور بودن 
روند مناظره اشــاره داشت؛ به باور او، مناظره طولانی بود و 
حتی در مواردی برای مخاطب کســل کننده شد  لذا خوب 
اســت طراحان مناظره فکری برای جذاب تر شدن آن کنند 

تا مناظرات مخاطب بیشتری داشته باشد.
پاسخگو نبودن کاندیداها به سوالات کارشناسان، موضوعی 
اســت که محمد میرزایی نماینده شــاهین دژ به آن اشاره 

کرد؛ او گفت: انتظاری که از مناظره  اول داشــتیم، برآورده 
نشد و برنامه منســجمی برای برون رفت از وضعیت فعلی 
ارائه نشــد. بیشتر مسائل حاشــیه ای مطرح شد و سوالات 
کارشناسان نیز به شکل مستقیم پاسخ داده نشد تا مشخص 
شــود کدام نامزد برنامه بهتری برای حل مشکلات داشته 

است؛ همچنین مناظره در آخر خسته کننده شده بود. 
توصیــف عبدالوحید فیاضی نماینده نــور از مناظره، قانع 
کننده نبــودن آن بود؛ او گفت: بایــد نامزدها تخصصی تر 
صحبت کرده و برنامه های خــود را ارائه دهند.در مجموع، 
ســطح مناظره اول نه خوب بــود و نه بــد. امیدواریم در 
مناظرات بعدی ســطح بالاتری از ارائه برنامه ها را از سوی 

کاندیدهای انتخاباتی شاهد باشیم.
مهدی اســماعیلی نماینده میانه نیز بر لــزوم ارائه برنامه 
دقیق از ســوی کاندیداها اشاره کرد و گفت: انتظار می رود 
کاندیداها در مناظره های بعدی برنامه های خود را به صورت 
جزئی مطرح کنند و بگویند برای حل مشکلات اقتصادی به 

خصوص در موضوع معیشت چه برنامه ای دارند.
به باور همایون سامه یح نجف آبادی نماینده کلیمیان، اولین 
مناظــره قانع کننده و آن چیزی نبــود که بتواند انتظارات 

مردم را برآورده کند.
در مقابــل این دیدگاه ها، روح الله ایزدخواه نماینده تهران، 
مناظــره اول انتخاباتی را سرشــار از مباحث کارشناســی 
دانست و گفت: یک نقطه برجسته مناظره دیشب نسبت به 
سایر مناظره های قبلی حاکم بودن فضای کاملا کارشناسی 
و به دور از فضای زد و خوردهای سیاسی بود به طوری که 
در آن شــاهد فضای زرد رسانه ای نبودیم و  مخاطب برای 

شنیدن تمامی نظرات فرصت داشت.
البتــه ایزدخواه این انتقــاد را هم مطرح کــرد که عمدتا 
کاندیداها مباحثی را تکرار کرده و حجم سوالات کارشناسان 

نیز زیاد بود.
علاوه بر نمایندگان مجلس، تحلیل گران عرصه سیاســت 
نیــز ارزیابی از اولین مناظره انتخاباتی داشــتند؛ مصطفی 

میرسلیم عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام کلیات مسائل 
مطرح شده در مناظره را خوب ارزیابی کرد و در عین حال 

گفت که باید مسائل مهم دیگری هم مطرح می شد.
محمد خوش چهره فعال سیاســی و استاد اقتصاد دانشگاه 
نیز بــا بیان اینکه »نمره خوبی بــه مناظره اول نمی دهد« 
گفت: فکر می کردم مناظره اقتصادی قوی تر برگزار می شود 
اما طولانی و ملال آور بود. برخی هم ســعی می کردند که 

فرافکنی کرده و جواب سوالات را نمی دادند.
مجید انصاری فعال سیاســی اصــلاح طلب و عضو مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام نیز، پرســش های کارشناســان 
اقتصادی را خوب ولی زیاد توصیف کرد و گفت که به همین 

دلیل نمی توان جمع بندی نسبی از این مناظره داشت.
با توجه به نظرات نمایندگان و تحلیل گران سیاســی، می 
توان گفت، مناظــره اول آن طور که از آن انتظار می رفت 
پیش نرفت؛ لازم است دست اندرکاران برگزاری آن فکری 

برای ارتقای سطح چهار مناظره دیگر داشته باشند.
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گزارش

آیایخمناظرههابازمیشود؟

فرمانده کل سپاه پاســداران با اشاره به اینکه دشمنان 
ایران هم صداقت شهید امیرعبداللهیان را باور داشتند، 
تاکید کرد: شــهید امیرعبداللهیان، شــجاعت فردی و 

سیاسی و مهارت دیپلماسی بالایی داشت.
ســردار سرلشکر پاســدار حسین ســلامی فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با حضور در منزل شهید 
امیرعبداللهیــان وزیر امور خارجه فقید کشــورمان، با 
خانواده وی دیدار و گفت  وگو کرد.سرلشــکر ســلامی با 
اشــاره به ویژگی های شــخصیتی وزیر شهید »حسین 
امیرعبداللهیان« اظهار کرد: ایشــان شــخصیت بسیار 
کاملی داشــتند و نبوغ فکری، دانش سیاسی و مهارت 

دیپلماسی از ویژگی های این وزیر شهید بود.
وی با بیان اینکه دیپلماســی ترکیبــی از هنر، مهارت، 
دانش و شخصیت است، افزود: شهید »امیرعبداللهیان« 
همه ویژگی های متناسب در حوزه دیپلماسی را داشت. 
یعنــی در هر هیأتی با هر مقامی و در هر موقعیتی قرار 
می گرفــت، دقیقا بــا زبان و ادبیات لازم و متناســب با 
طــرف مقابل خود برخورد می کــرد. به عنوان مثال اگر 
در مقابــل قدرت ها قرار می گرفت با زبان اقتدار و اگر با 
ضعفا روبرو می شــد، با زبان حمایت و پشتیبانی سخن 
می گفت.فرمانده کل ســپاه با اشاره به علاقه مندی وافر 
خود به شــهید »امیرعبداللهیان« گفت: من با ایشــان 
در جلســات شــورای عالی امنیت ملی کنــار یکدیگر 
می نشســتیم و علاقه زیادی به این وزیر شهید داشتم. 
در سال هایی که ایشان وزیر امور خارجه بودند از نزدیک 
با ایشــان و وزارت امور خارجه در ارتباط بودیم. یکی از 
ویژگی های مثبت او این بود که دیپلماســی کلاســیک 
و متعارف و از ســوی دیگر دیپلماســی مقاومت را نیز  
به خوبی می شــناخت و آن را راهبری می کرد.سرلشکر 
ســلامی اظهارکرد: در حوزه دیپلماســی ترکیب کردن 
نجابت، اخلاق، مهارت و اقتدار بســیار مشکل است چرا 
که عموماً دنیای سیاست بر خلاف دنیای نظامی، بسیار 
رمزآلود و پیچیده اســت. بنابرایــن در این عرصه باید 
قدرت بازی خوانی بالایی داشته باشید تا بتوانید دشمن 
و دوســت خود را به خوبی بشناسید و از سوی دیگر با 
قدرت اقنــاع و چانه زنی بالا بتوانیــد منافع ملی را نیز 

حفظ کنید. شهید امیرعبداللهیان چنین بود.
وی با بیان اینکه حتی دشمنان ما به صداقت ایشان باور 

داشــتند، ادامه داد: به همین دلیل نیز حرف های ایشان 
نافذ بود. همچنین شــهید امیرعبداللهیان بسیار شجاع 
بود و از  شجاعت فردی و سیاسی بهره می برد، به عنوان 
مثال از رفتن به کشــورهایی مانند لبنان و سوریه برود 
و اینکه از ناحیه دشــمنان اتفاقی برای او بیفتد، ترس و 
واهمه ای نداشت و از سوی دیگر شجاعت سیاسی بالایی 
در شخصیت شــهید امیرعبداللهیان وجود داشت که با 
همه افراد جبهه مقاومت دیدار کرده و از مواضع انقلابی 
قاطعانه صحبت می کرد، در حالی که در عالم دیپلماسی 
گاهی صحبت های انقلابی کردن، ســخت است. چرا که 
دیپلمات ها عموماً باید با قواعد و پروتکل های بین المللی 
صحبت کنند اما ایشان همواره فراتر از استانداردها عمل 
می کرد و قواعد انقلاب را در عالم سیاست به کار می برد.
فرمانده کل سپاه به ادب، خضوع و تواضع به عنوان دیگر 
ویژگی ها و محاســن بارز شهید »امیرعبداللهیان« اشاره 
کرد و افزود: این ویژگی ها از ایشــان شخصیت ممتازی 
ساخته بود و جزو شــخصیت های پرافتخار و تاریخ ساز 

کشور ما محسوب می شد.
سرلشکر ســلامی با اشــاره به نقش آفرینی های شهید 
امیرعبداللهیان در حمایــت از جبهه مقاومت و ارتباط 
قوی با آن قبل از صدارت در وزارت امور خارجه، گفت: 
به عنوان مثال در مراســم بزرگداشــت و ترحیم شهید 
الله دادی که در لبنان به شــهادت رسیده بودند. زمانی 
که من سخنرانی داشتم، شهید امیرعبداللهیان در کنار 
شهید حاج قاسم سلیمانی در ورودی این مراسم ایستاده 
بودند که نشــان می دهد ایشــان تا چه اندازه به جبهه 
مقاومت نزدیک بود.وی بــا تاکید بر اینکه هیچ چیز به 
غیر از شــهادت، نمی توانســت بزرگی شخصیت شهید 
رئیســی و امیر عبداللهیان را نشان دهد، اضافه کرد: به 
هر حال انســان دیر یا زود این دنیا را ترک می کند اما 
وقتی با این شکوه و عظمت، یک ملت برای آن ها اشک 
ریخته و یک دنیا به احترام آن ها بلند می شــود. نشــان 
می دهد آن ها چه شــخصیت والایی داشتند.فرمانده کل 
سپاه پاسداران به این نکته که برخی به دنبال آن بودند 
تــا در دنیا ما را منزوی کنند، اشــاره کرد و گفت: این 
شــهادت ها آنقدر عظیم و موثر است که اراده های ناپاک 
و شــوم را به زودی و به ســرعت می شکند و همه را به 

کرنش وادار کرده و رفتارها را تغییر می دهد.

سرلشکر سلامی:

شهید امیرعبداللهیان دیپلماسی مقاومت را راهبری می کرد
جلسه علنی مجلس شورای به ریاست علی نیکزاد نایب 
رئیس مجلس شــورای اســلامی برگزار شــد و بررسی 
گزارش وزیر صنعت،  معدن و تجارت درباره نحوه اجرای 
قانون ساماندهی خودرو و میزان تحقق احکام و الزامات 

قانونی آن در دستور کار نمایندگان قرار گرفت.
در جریان بررســی نحوه اجرای قانون ســاماندهی بازار 
خــودرو، عباس علی آبادی با حضــور در صحن مجلس 
گفــت: بنده به عنوان کســی که دو ســوم عمر خود را 
در صحنه هــای مختلف کشــور و عرصه های پرچالش و 
اداره بنگاه هــای بزرگ گذرانده ام با تمام وجود باور دارم 
کــه تحول اقتصادی تنها با صنعت دانش بنیان صادرات 
محور محقق می شــود. این مهم در شعارهای ۱2 سال 
اخیر که از ســوی رهبری تعیین می شــود نیز به خوبی 

قابل دریافت است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: در طی یکسال اخیر 
کــه بنده با نظر رئیس جمهور صادق القدر و نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی مسئولیت وزارت صنعت، معدن 
و تجارت را برعهده گرفتم با قطعیت بیشتری به این باور 
رسیده ام که صنعت دانش بنیان صادرات محور تنها راه 

تحول اقتصادی در کشور است.
 پس از صحبت های وزیر صمت، تعدادی از نمایندگان 
مجلس با انتقاد از کیفیــت خودروهای داخلی، از نبود 
استراتژی مشخص در وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
حوزه صنعت خودرو انتقاد کرده و خواستار اجرای دقیق 

قانون ساماندهی بازار خودرو شدند.
درادامه بررســی نحوه اجــرای قانون ســاماندهی بازار 
خــودرو،  روح الله ایزدخواه از عــدم تحویل خودروهای 
پارس موعد زمســتان انتقاد کرد و گفت: علی رغم وعده 
وزیر صنعت، معدن و تجارت برای برخورد با خودروساز، 

هنوز این اتفاق رخ نداده و کسی پاسخگو نیست.
همچنین حجت الاسلام نصرالله پژمانفر با اشاره به اینکه 
در کمیســیون اصل ۹۰ تعاملات خوبی با وزیر صنعت، 
معدن و تجارت داشــتیمف افزود: یکــی از بحث هایی 
که در کمیســیون در خصوص خــودرو صورت گرفت 
ایــن بود که نارضایتی در آحاد مردم نســبت به صنعت 
خودروسازی بالاست. موضوع خرابی ها و ایراداتی که در 
خودروها وجود دارد در مقایســه با سایر کشورها تقریبا 
در کشور ما سه برابر اســت و این مساله نیازمند برنامه 

ریزی دقیق است تا بتوان نقاط ضعف را برطرف کرد.
تعداد دیگری از نمایندگان مجلس شــورای اسلامی هم 

ضمن بیان نظرات خود را درباره نحوه قانون ساماندهی 
بازار خودرو مطــرح و تاکید کردند که دولت باید هفت 
درصد ســهام خود در ایران خودرو و ۱2 درصد ســهام 
خود در سایپا را واگذار کرده و پای خود را از دخالت در 

صنعت خودروسازی بیرون بکشد.
درهمین جلسه بابک نگاهداری رئیس مرکز پژوهش های 
مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه اجــرای قانون 
ســاماندهی خودرو عملکرد ۵۰ درصدی داشــته است، 
گفت: علیرغم گذشــت ۸ ماه از مهلــت قانونی تصویب 
آیین نامه مربوط بــه واردات خودروهای کارکرده هنوز 

این آیین نامه ابلاغ نشده است.
ســپس وزیر صمــت در بخش دیگــری از توضیحاتش 
گفــت: مهمترین اقــدام ما در وزارت صمــت تدوین و 
نوشــتن برنامه  تحول صنعت خودرو بوده اســت. تولید 
دانش بنیان، افزایش عمق تولید داخل، اصلاح ســاختار 
حاکمیتی، ارتقای فنــاوری و تولید خودروهای برقی از 

موارد این برنامه بوده اند.
علی آبادی به اشــاره به اینکه چهــره صنعت خودروی 
کشور نزد مردم زیبا نیســت، افزود: اما هیچ مسئولیتی 
در وزارت صمت بر زمین نمانده است. بیش از ۱۱۰ هزار 
دستگاه خودرو ثبت و ســفارش انجام شده است. بیش 
از 2۰ هزار خودرو نیز تاکنون وارد کشور شده است. در 
سه ماهه اول سال رکورد اســقاط خودرو شکسته شد. 
برنامه تولید خودرو نیز به رکورد بی سابقه خواهد رسید.

پس از اســتماع نظرات وزیر صمت و نمایندگان،  علی 
نیکزاد نایب رئیس مجلس با اشــاره به اینکه درخصوص 
واردات خودروهــای کارکــرده علی رغــم پیگیری های 
متعــدد نظارتی مجلس هنوز آیین نامه مرتبط با واردات 
این خودروها توســط دولت ابلاغ نشده است و دلیل آن 
نیز کمبــود منابع ارزی اعلام می شــود،  تاکید کرد: ما 

انتظار داریم به این موضوع رسیدگی شود.
در اخطاری به وزیر صمت هم، حجت الاسلام محمدتقی 
نقد علی گفت: تا کی باید شــعار اصلاح خودرو، اعتماد 
مــردم را جلب کنــد و در عمل اتفاقــی نیفتد؟ در این 
مجلس افرادی چهار ســال این شعار را دادند اما نتیجه 
نداد. از ســویی در مناظرات انتخاباتی همین افرادی که 
در صنعت خودرو هســتند، شعار می دهند که این نظام 
را اصــلاح می کنند. یک وزیر برای خودرو اســتیضاح و 
عزل شــد. از آقای علی آبادی نیز این مطالبه شد و یک 

میلیارد دلار ارز نیز برای واردات تخصیص داده شد.

گزیده ای از جلسه علنی مجلس

بررسی نحوه اجرای »ساماندهی بازار خودرو«

سخنگوی دولت گفت: دولتمردان متعهدند با سرعت مضاعف آنچه رئیس جمهور 
شهید وعده داده بود تکمیل کنند.

به گزارش ایســنا، علی بهادری جهرمی در نشســت خبری مشــترک با صولت 
مرتضوی و بهرام عین اللهی وزرای تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی، اظهار کرد: در روزهای آخر فعالیت دولت سیزدهم هستیم. 
در پی شهادت آیت الله رییسی و همراهانش با انتخابات زودهنگام مواجه شدیم، 
اما دولتمردان متعهدند با ســرعت مضاعف آنچه رئیس جمهور شهید وعده داده 
بــود را تکمیل کنند. وی ادامه داد: از امروز به صورت روزانه فعالیت ها و اقدامات 
دولت ســیزدهم در این مدت کمتر از ۳ سال را معرفی می کنیم. وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی جزو دســتگاه های مورد ارجاع مردم و مرتبط با بحث رفاه و 
یارانه نقدی است. در این دولت یارانه نقدی حدود ۹ برابر شد، همچنین کالابرگ 

الکترونیکی با استقبال خوبی از سوی مردم  همراه شد.

بهادری جهرمی اظهار کرد: حوزه ســلامت هم جزو حوزه های اولویت دار دولت 
است و روزانه در ابتدای این دولت، با ۷۰۹ متوفای کرونایی مواجه بود که در این 
دولت به صفر رسید. شهید رئیسی به حوزه درمان و سلامت توجه ویژه ای کرد. 
شــورای عالی ســلامت را بعد از ۱۰ سال احیا کرد. درمان کودکان زیر ۵ سال و 

همچنین دهک های نخست رایگان شد.
دبیر هیئت دولت یادآور شــد: در این ۳ سال ۸ جلسه شورای عالی اشتغال برگزار 

شــد که ۷ جلسه آن در زمان حیات شهید رئیسی بود. وی تاکید کرد: در ابتدای 
دولت شرایط تورم به شدت وخیمی داشتیم که گریبانگیر دولت شده بود و معمولاً 
در این شرایط تورمی، ضریب جینی باید افزایش یابد اما برخلاف روال همیشگی در 
شرایط تورمی، ضریب جینی در دولت شهید رئیسی کاهش یافت و از حدود ۰٫4 

درصد به ۰٫۳۸ رسید که موجب کاهش فاصله طبقاتی در کشور شد.
بهادری جهرمی گفت: دولت در حرکت به ســمت ساماندهی  واگذاری مدیریت 
شــرکت ها به مردم و انتظام بخشی مردمی که برای افزایش بهره وری و نظارت بر 
آن داشت، باعث افزایش ضریب بهره وری در سطح کلان و سوددهی شرکت ها و 
جلوگیری از ریخت وپاش های متعدد شرکت ها شد. در زمینه شرکت های دولتی، 
ساماندهی پرداخت ها به مدیران شرکت ها و همچنین در صندوق های تابع دولت 
انجام شــد و شاهد جلوگیری از پدیده حقوق نجومی برای مسئولان شرکت ها از 

یک سو و حقوق پایین کارگران از سوی دیگر بودیم.

بهادری جهرمی:

مکلفیم آنچه شهید رئیسی وعده داد را 
تکمیل کنیم اخبــار

فرهاد خادمی


